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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  4 DE L’AJUNTAMENT DE 
SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 24/2019 
Caràcter: ordinari 
Data: 13 de febrer de 2019 
Horari: 19.00 a 21.15 h 
Lloc: Centre Cívic de  Can Rull 
 
 
Assistents 
 
Ramon Vidal López, president 
Juan Pedro Solano Rodríguez, vocal d’Unitat pel Canvi 
Anfós Espínola del Amo, vocal de l’Associació Unió Veïnal de Can Llong i Castellarnau 
Montserrat Porta Montfort, vocal de l’Associació d’Activitats Veïns de la Concòrdia 
Maria Cruells Sallent, vocal de les entitats de gent gran 
Elena Marcelo Cañal, vocal de les entitats de gent gran 
Miguel Ortiz Alvarez, vocal de les entitats esportives 
Francisco Lesmes Flores, vocal de les entitats regionals 
Vicenta Campillo Pardo, vocal del grup altres entitats ciutadanes 
Agustín Lorca González del Peral, vocal del grup altres entitats ciutadanes 
Encarnació Ramos Sánchez, vocal del CAP Can Rull 
Maria José Bustos Casado, representant de CiU (5%) 
Eva Vives Abellà, secretària delegada 
 
Altres assistents: 
 
Marisol Martínez Torres, tinenta d’alcalde de Promoció de la Ciutat i Innovació i regidora 
d’Esports 
Xavier Guerrero i Cano, regidor d’Espai Públic 
Miquel Soler Antolí, regidor del Districte 4 
Pere Carrasco Sayabera, cap del Servei d’Esports 
Núria Oliva Viles, tècnica de territori del Districte 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Ahmed Msiad, vocal de les entitats culturals 
Carme Berbel Navarro, vocal dels centres d’atenció primària 
Manuel Blanco Sánchez, representant de Guanyem Sabadell (5%) 
 
Excusen la seva absència: 
 
Carlos Corcuera Plaza, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Joaquín Domínguez Luque, vocal de Ciutadans 
Rafael López García, vocal de la Crida per Sabadell 
Emili Masoliver Puig, vocal d’ERC 
Juan Moreno González, vocal de l’AV de Can Rull 
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Enrique Pérez Sanz, vocal de l’AV de Nous Barris Oest – Can Llong 
Cristian García Vargas, vocal de les entitats culturals 
Sergi Asensio Baño, vocal de les entitats juvenils 
Enrique Martínez Fernández, vocal del grup altres entitats ciutadanes 
Eva Prat Vila, representant del PP (5%) 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Programes socials d’esports als barris. 
3. Projecte els primers a l’aigua. 
4. Actuacions previstes al Districte 4. 
5. Informació dels consells sectorials. 
6. Comunicacions. 
7. Torn obert de paraules. 

 
Atès que hi ha el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Text refós del Reglament 
Municipal dels Consells de Districte aprovat l’11 d’octubre de 2017, el president, el Sr. Ramon 
Vidal, declara oberta la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació de les actes anteriors 
 

El Sr. Ramon Vidal comunica que a petició del Sr. Anfós Espínola s’esmena l’acta de la 
sessió anterior, en l’apartat 4. Informació del Consell de Salut, on posa 3 d’octubre de 2018 
ha de constar 12 de desembre de 2018. Atès que no hi ha més esmenes, l’acta de les sessió 
23/2018 de 19 de desembre de 2018 queda aprovada. 
 
 

2. Programes socials d’esports als barris 
 

La Sra. Marisol Martínez explica que el programa social d’esports als barris és un programa 
destinat als joves que per motius econòmics i culturals no fan esport. L’objectiu és 
incrementar la participació femenina i fomentar la integració social normalitzant la pràctica 
esportiva. Esports ha iniciat el programa fruit del treball amb les entitats i actualment està 
implementat a cinc districtes, s’ha començat per Les Termes, Can Puiggener i Els Merinals 
considerats els més urgents. La idea és que el projecte integri la joventut a les entitats i la 
vehiculi cap a la practica esportiva i una vegada aconseguit aquest objectiu s’acabi el 
projecte. La pretensió és que sigui un programa d’integració social, de caràcter rotatiu que 
aprofitant la riquesa del barri plantegi projectes esportius oberts i atraients per la joventut. 
 
 

3. Projecte els primers a l’aigua 
 
La Sra. Marisol Martínez amb el suport d’una presentació PowerPoint explica que Esports 
gestiona el projecte anomenat els primers a l’aigua destinat als nens i nenes que estan a les 
piscines municipals i no saben nedar per manca de formació ja que moltes famílies no poden 
assumir-ne el cost. El nom dels primers ve perquè són els infants de primer de primària i 
perquè és la primera vegada que es fa. S’ha començat amb 19 escoles i 542 infants però  la 
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idea és que sigui un programa permanent a totes les escoles de la ciutat. S’ha incorporat 
dins el programa d’Educació Física i hi col·laboren les entitats esportives: Club Natació 
Sabadell, Club Tenis Sabadell, Cercle Sabadellès i piscines Joan Serra que cobren el preu 
de cost dels monitors. Hi ha monitors d’acompanyament en el trajecte i monitors de piscina. 
En el Districte 4 hi participen el CEIP Font Rosella i dos grups de Can Rull. Els criteris 
utilitzats són les escoles incloses al Pla Educatiu d’Entorn o amb característiques similars. El 
curs té una durada d’un any complert i el principal problema ha estat la manca de voluntaris 
d’acompanyament. És un programa únic en les ciutats grans i està molt ben valorat. 
 
S’obre un torn de preguntes que es responen en la mateixa sessió sobre: el cost de la 
pràctica esportiva i l’esport de competició; si la rotació del programa d’esports als barris pot 
ser un problema; si es farà extensible a la resta de districtes; com es farà a Can Llong  i 
Castellarnau on no hi ha instal·lacions municipals esportives; el cost de la pista de Sant 
Oleguer i com fer voluntariat d’acompanyament en el programa els primers a l’aigua. 
 
 

4. Actuacions previstes al Districte 4 
 

El Sr. Xavier Guerrero recorda que quan va arribar al govern hi havia 50.000 euros per 
manteniment de carrers i 200.000 euros per inversions. No hi havia contracte de poda, ni de 
manteniment de carrers, ni de clavegueram i quan s’espatllava un joc es retirava. En quatre 
anys de govern s’ha revertit la situació incrementant les partides fins al milió d’euros anual. 
Aquesta quantitat permet el manteniment corrent però si està molt malament no es nota i per 
aquesta raó s’ha fet el pla de xoc d’asfaltatge. Explica que els tècnics han revisat i classificat 
amb criteris tècnics, tots els carrers en nivells de prioritat d’1 a 5 i en funció de l’estat han 
definit tres tipologies d’actuació: renovació total, reforç del ferm i cobertura. Els barris de 
Cifuentes i Covadonga requereixen la renovació total dels ferms i la resta majoritàriament 
entren en les altres tipologies d’actuació. El total del projecte són 2,9 milions d’euros, inclou 
117 carrers i s’ha fet un contracte en lots que actualment està en licitació. 
 
El Sr. Miguel Ortiz pregunta pel carrer Dublín. 
 
El Sr. Miquel Soler respon que el cas de Cifuentes no té nom ja que és un barri dels anys 
setanta i no s’ha fet res i fa temps que es batalla amb Espai Públic igual que el carrer Dublín. 
 
El Sr. Xavier Guerrero explica que el carrer Dublín s’ha d’asfaltar i en aquests moments 
s’està redactant el projecte executiu però serà més llarg, previsiblement pel 2020. 
 
El Sr. Xavier Guerrero explica que hi ha un projecte de millora de jocs infantils per l’any 
2019, un pla de xoc d’1,8 milions d’euros. Hi ha un primer nivell d’actuacions de seguretat, 
canvi de cargols i adequació a la normativa. En el segon nivell es substitueixen jocs i es 
repensen les àrees de joc per fer-les més relacionals i inclusives i es fan modificacions de 
paviment. Destaca la intervenció a la plaça Llibertat amb l’ampliació de l’àrea i la substitució 
dels jocs i les intervencions a les places del Parc Tierno Galván i Via Alexandra. 
 
Ressalta altres intervencions al Districte: les obres de la plaça Lisboa i el Parc de les Aigües 
que han de començar a l’abril. S'està treballant en el camí escolar del Pau Casals i a més 
llarg termini en l’amfiteatre del Parc Catalunya. La plataforma de la C-58 es va treballar amb 
el veïnat. Respecte el pàrquing de davant el Corte Inglés l’Ajuntament ha demanat a la 
Diputació de Barcelona que faci les mesures de pols necessàries per determinar si hi ha 
afectació. Afegeix que en aquest espai es fa circ i altres activitats i caldria canalitzar-ho, 
potser cimentant una part d’aparcament i destinar l’altra a equipament per fer altres activitats. 
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5. Informació dels consells sectorials. 

 
No hi ha hagut consells sectorials des de l’últim consell i no hi ha informació per fer retorn. 
 
 

6. Comunicacions 
 
El Sr. Ramon Vidal comunica que el proper consell és el 17/04/2019. 
 
 

7. Torn obert de paraules 
 

La Sra. Maria Cruells demana per la font retirada darrera el Centre Cívic de la Concòrdia. 
 
El Sr. Xavier Guerrero respon que hi ha un contracte per arreglar 45 fonts més el contracte 
de manteniment de més 200.000 euros per evitar el què passava abans. 
 
La Sra. Vicenta Campillo demana què passa amb les places d’Emília Claramunt, Carme 
Obradors i Eulàlia Garriga que fa anys que estan deixades. Les fulles dels arbres no es 
retiren i embossen els embornals dels carrers. Han anat tallant els arbres, no s’han reposat i 
ara només n’hi ha tres. Recorda que segueix pendent de reparació la vorera del carrer 
Mauritània. Exposa que hi ha peticions reiterades i no hi va ningú i es va demanar retirar un 
banc perquè molestava una comunitat i en un mes estava fora. Afegeix que a la plaça 
Llibertat s’estan fent vuit pistes de petanca i ningú se’n va assabentar fins que van començar 
les obres, ni ràdio, ni diari, ni associació de veïns i com a veïna es pregunta què passa amb 
la canalla. Finalitza dient que vol resposta en un sentit o en un altre però resposta. 
 
El Sr. Xavier Guerrero respon que si vol tenir una reunió amb ell no hi ha problema, que en 
pren nota i la convocarà a través de la Coordinadora del Districte. 
 
El Sr. Agustín Lorca manifesta que cal felicitar per les reparacions dels carrers, parcs i les 
fonts però que hi ha el tema dels pals de la llum que en un percentatge elevat es podria 
retirar a cost zero ja que ocasionen molèsties a les voreres. 
 
La Sra. Montserrat Porta pregunta quan es farà el camí escolar. Respecte la petanca de la 
Pl. llibertat i el parc infantil manifesta que es va informar a l’AV de la Concòrdia i la 
informació que s’ha fet córrer no és correcta. 
 
La Sra. Àngels Amiel, del públic assistent, explica que ve en nom de l’AMPA Font Rosella. 
Exposa que des de l’AMPA es van assabentar quan van començar les obres. Afegeix que hi 
ha persones que han parlat en nom de l’AMPA Font Rosella i no és correcte en tant no s’ha 
acordat cap declaració en nom de l’AMPA. Afegeix que els hi sembla bé que facin les 
petanques però potser es pot fer el parc més gran. Manifesta el desacord amb les persones 
que van paralitzar l’obra i es van posar dins i consideren que els han utilitzat. 
 
La Sra. Marisol Martínez manifesta per al·lusions en els cartells que no li han agradat les 
formes. Afegeix que ningú li ha preguntat per les pistes de petanca ja que si ho haguessin fet 
els hi hauria explicat que és regidora d’Esports i les pistes són d’Espai Públic. Li sembla una 
mesquinesa preguntar què es fa a les places amb cartells i considera que tothom té dret a la 
reivindicació però no a l’insult ni a l’amenaça. Opina que si disposaven de la informació i han 
fet aquest discurs hi ha mala fe. Personalment manifesta que se sent indefensa i dolguda ja 
que se l’ha atacada per un fet en el qual no té competències. 
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El Sr. Xavier Guerrero demana disculpes si la informació no s’ha gestionat bé i no s’ha portat 
al Consell del Districte. Considera que en aquell espai hi havia dos parterres infrautilitzats 
plens d’excrements. Exposa que a les dues persones, d’un partit polític, que han encapçalat 
les crítiques se’ls ha explicat en un despatx tots els detalls del projecte, se’ls ha explicat que 
les pistes són públiques, que no hi ha WC i no hi ha claus. No es planteja aturar l’obra ja que 
el cost de fer-ho equival al cost de l’obra. Respecte les àrees de jocs s’actua a la plaça 
Llibertat fent-la més gran i eliminant la tanca perquè l’espai quedi més gran i s’opta per 
mantenir les quatre pistes de petanca antigues. 
 
El Sr. Miquel Soler exposa que les pistes de petanca són la confluència de diferents factors 
per una banda l’entitat del Club Petanca Concòrdia que fa més de 30 anys que està al barri i 
que juga en competició per tot arreu va presentar un projecte per potenciar-la i per crear 
l’equip femení. Per altra banda l’espai on s’ubiquen les pistes eren dos parterres on 
s’acumulaven excrements i generaven queixes i finalment per donar vida a la plaça. 
Considera que hi ha hagut manipulació i intencionalitat política en els cartells. Manifesta que 
una vegada socialitzada tota la informació i amb la porta oberta per esvair tots els dubtes 
que hi hagi reitera que es milloren els jocs i la petanca amb l’objectiu de donar-li ús i al servei 
de la gent del barri. 
 
El Sr. Xavier Guerrero respon respecte el camí escolar del Pau Casals que es farà, 
actualment hi ha un treball dels tècnics amb l’escola i quan estiguin d’acord caldrà comptar 
uns 12-18 mesos aproximadament. 
 
La Sra. Montserrat Porta demana per l’Escola Bressol de la Concòrdia. 
 
Responen que és un tema del regidor d’Educació el Sr. Joan Berlanga. 
 
La Sra. Maria José Bustos demana per les fustes de la petanca del Parc d’Odessa. 
 
El Sr. Miquel Soler manifesta que hi ha un problema de vandalisme i que si no hi ha un ús 
mínim o un club que se’n responsabilitzi no es reposen perquè sinó són diners per res. 
 
La Sra. Marisol Martínez manifesta que des d’Esports no es construeixen petanques però 
que hi ha un acord amb les entitats de petanca i Esports els hi facilita el material necessari. 
Si no hi ha una entitat darrera no és partidària de posar-hi material ja que hi ha un 
pressupost de 20.000 euros per totes les petanques. 
 
 

En no haver-hi més intervencions el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària 
delegada, estenc aquesta acta. 
 
La secretària delegada    Vist i plau 

El president 
 


